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فريدون حسن

درسهاييكهازالمپيكنميگيريم!
گذش��ت 10 روز از المپيك پاريس واقعيت هاي زيادي را نش��ان داده 
است، واقعيت هايي كه بعد از خاموش شدن مشعل تمام ادوار المپيكي 
كه ايران در آنها حضور داش��ته در ميزگردها و نشست هاي مسئولان 
ورزش كشور به آنها پرداخته و قرار شده تا از آنها درس گرفته شود، اما 

دريغ از حتي يك حركت رو به جلو. 
المپيك درس هاي زيادي براي آموختن دارد، درس هايي كه ما هيچ گاه 
نتوانس��ته ايم به درس��تي آنها را فرا گيريم. يكي از درس هايي كه طي 
همين 10 روز گذشته بايد از المپيك مي آموختيم ابن بود كه المپيك 
جايي براي عرض اندام جوان هاست. ورزش��كاراني 15 تا 20 ساله كه 

مي آيند و اتفاقاً خوش مي درخشند و كسب مدال و افتخار مي كنند. 
هرچند ك��ه اين واقعيت به آن معنا نيس��ت كه بايد قي��د باتجربه ها و 
ميدان ديده ها را زد، اما اين حقيقت را به ما مي گويد كه اگر مي خواهيم 
موفق باش��يم بايد روي نوجوانانم��ان س��رمايه گذاري كنيم، همين 
نوجوان هايي كه امروز طي چهار س��ال آينده و المپيك بعدي به مرز 
جواني مي رس��ند. طي همين 10 روز گذشته حداقل دو ورزشكار ما و 
چندين ورزشكار از كشورهاي ديگر كه اميد كسب مدال و افتخار آفريني 
در المپيك بودند، مغلوب ورزش��كاران كم سن و سالي شدند كه حتي 

تصورش را هم نمي كردند. 
فراگيري همين ي��ك درس و بهره برداري درس��ت از آن براي ورزش 
ايران كافي است و اصلًا با بقيه درس هايي كه مي توان و بايد از المپيك 
گرفت، هيچ كاري نداريم. اينكه بياموزيم بايد ميدان المپيك را براي 
ورزشكاران جوان خالي كنيم. بايد اعزام كيفي و بي حاصل را فراموش 
كنيم. مي دانيم كه مسئولان ورزش كشور به بهانه هاي واهي مشكلات 
مالي فقط شانس هاي مدال را به اسم اعزام كيفي به المپيك و بازهاي 
آسيايي مي برند، اما 10 روز گذش��ته و هيچ خبري از مدال نيست، آن 
هم كارواني كه به اس��م كيفي فقط 40 ورزشكار اعزام كرد، اما 96 نفر 
را به همراه ب��رد! 96 نفري كه مي دانيم ع��ده اي از آنها فقط فقط براي 
خوشگذراني در پاريس بس��ر مي برند، اما جوان ورزشكار ايران فرصت 

رويارويي و كسب تجربه در اين آوردگاه را به دست نياورد. 
اين روزها جوان هاي ورزشكار دنيا در تمام رشته ها خوش مي درخشند. 
بچه هاي ايران هم تمام تلاش ش��ان را مي كنند، اما خب طبيعي است 
كه زورشان نرسد، چون المپيك ميدان عمل است، نه شعار دادن. در 
المپيك به عملكرد ورزشكار مدال مي دهند، نه لقبش يا موفقيت هاي 
قبليش. المپيك ميدان جوان هاس��ت و البته نباي��د فراموش كرد كه 
موفقيت در المپيك آينه تمام نماي رش��د يك كش��ور در عرصه هاي 

مختلف است كه آن هم ثمره اعتماد به جوان هاست. 
 چقدر خوب بود كه اين درس ها را مي آموختيم تا امروز با گذشت 10 روز 
از آغاز المپيك هنوز منتظر كسب مدال و راه يافتن به جدول رده بندي 
نباشيم. چقدر خوب كه اين درس ها را مي آموختيم تا هميشه منتظر 
شروع مسابقات كشتي و وزنه برداري و شايد تكواندو باقي نمانيم. بايد 
از المپيك درس گرفت، كاري كه ما هيچ گاه آن را انجام نداده ايم و اين 
دوره هم مانند بقيه دوره ها اتفاق خاصي رخ نخواهد داد. آش ورزش ايران 
همان  آش است و كاسه  آش هم همان كاسه، ما فقط به المپيك مي رويم 

كه در آن شركت داشته باشيم، چگونگي اش اصلًا مهم نيست. 
چقدر خوب بود كه از المپي��ك درس مي گرفتيم. چقدر خوب بود كه 
ميدان را براي افتخارآفريني جوانان ارزشمندمان فراهم مي كرديم تا 
به جاي حسرت 10 روزه، ما هم از همان ابتدا شانه به شانه بقيه پيش 
مي رفتيم، ولي خب ما مديران عشق سفري داريم كه تا هستند جا براي 
جوان ها نيست. پس درسي هم از المپيك نمي گيريم، درست مثل تمام 

المپيك هاي قبلی!

سرخابي هاي تهران براي برگزاري دیدارهاي 
داخلي و آس�یایي خود ورزش�گاه ندارند. با 
اینكه پیش از این وعده آماده سازي ورزشگاه 
تختي در موعد مق�رر را داده بودند، اما حالا 
هر دو باشگاه پرسپولیس و استقلال باید به 

دنبال ورزشگاه جایگزین باشند. 
ليگ  برتر 25 مرداد آغاز مي شود و ليگ نخبگان 
آسيا نيز 25 ش��هريورماه استارت می خورد. اما 
حالا كه س��رخابي ها مجوز حرفه اي گرفته اند، 

ورزشگاه براي ميزباني ندارند! 
از يك سو مدت هاست بازسازي ورزشگاه آزادي 
شروع ش��ده و تلاش مس��ئولان اين است كه 
بتوانند نظر مس��اعد ناظران ای اف سی را جلب 
كنند. از س��وي ديگر هم ورزش��گاه تختي در 
ش��رق تهران كم��اكان مهياي برگ��زاري هيچ 
مسابقه اي نيست. گفته مي شود براي ميزباني 
در ليگ نخبگان، سرخابي ها تنها سه روز ديگر 
براي معرفي ورزش��گاه جايگزين فرصت دارند. 
براساس شنيده ها ورزش��گاه هاي امام رضا)ع( 
مش��هد، تختي تهران و امام خميني)ره( اراك 

گزينه هاي روي ميز آنها هستند. 
   تخت فشار

ادعاي مديرعامل پرسپوليس هواداران اين تيم 
را برای برگزاري بازي هاي آس��يايي در آزادي 
اميدوار كرد، اما واكنش تند و تيز مدير ورزشگاه 
آزادي را به همراه داشت. درويش در مصاحبه اي  
مدعي ش��د ورزش��گاه آزادي در موعد مقرر در 
اختيار پرسپوليس قرار خواهد گرفت و اين تيم 
مشكلي از بابت ميزباني ديدارهاي ليگ  نخبگان 
نخواهد داشت، اما مهدي نصيبي در گفت وگو 
با تس��نيم اين ادعا را به كل��ی تكذيب كرد:  »با 

درويش صحبت و از او گلايه كردم. به مديرعامل 
پرسپوليس گفتم من كی قول دادم اين ورزشگاه 
در فلان تاريخ در اختيار پرسپوليس قرار بگيرد! 
هر زمان كه ورزشگاه آزادي آماده شد در اختيار 
هواداران فوتبال قرار خواهد گرفت. باش��گاه ها 
بايد خودش��ان پيگير زمين باشند. اين مسئله 
ارتباط��ي به ما ن��دارد و به دنبال آماده س��ازي 
ورزشگاه آزادي هستيم.« مدير مجموعه ورزشي 
آزادي از همه خواست به آنها فشار نياورند:  »در 
خصوص برگزاري ديدارهاي تيم ملي در انتخابي 
جام جهاني فدراسيون بايد بگويد كه آيا ورزشگاه 
آزادي تا آن زمان ش��رايط برگزاري مسابقه را 
دارد يا نه. كار اجرايي مشخص نمي كند. ممكن 
است پس از هفته هاي ابتدايي ليگ آماده شود 
يا زمان بيشتري بخواهد. بهتر است فدراسيون 
و باشگاه ها به فكر باش��ند و اين همه فشار به ما 
نياورند. ما قصد داريم آزادي را آماده كنيم، حالا 

اينكه چقدر طول بكشد، مشخص نيست.«
   عقب بودن از برنامه

مسئولان سازمان ليگ بر شروع فصل جديد ليگ  
برتر در تاريخ اعلام شده )25 مرداد( تأكيد دارند و 
هيچ جوره زير بار تعويق مسابقات نمي روند. جدا از 
گرفتن ميزباني در ليگ نخبگان، بحث بازي هاي 
داخلي نيز با ابهامات زيادي براي دو تيم تهراني 
مواجه است. قرار بود سرخابي ها در شرق تهران 
پذيراي تيم هاي ديگر باشند، اما خبرهاي رسيده 
حاكي از آن است كه ورزشگاه تختي نيز در موعد 
مقرر آماده نخواهد شد. مديركل ورزش و جوانان 
اس��تان تهران ديروز در اظهارنظري از عملياتي 
نشدن برنامه ها خبر داد. علي جوادي در حاشيه 
نشس��ت هم انديش��ي دهمي��ن دوره بازي هاي 

آسيايي ناش��نوايان تأكيد كرد: »قرار است فردا 
جلس��ه اي را با حضور ت��اج، رئيس فدراس��يون 
فوتبال داش��ته باش��يم كه البته هنوز مصوبات 
س��ه هفته پيش در ارتباط با تخصيص اعتبارات 
از س��وي دو باش��گاه اس��تقلال و پرس��پوليس 
براي تكميل بازس��ازي تختي انجام نش��ده و از 
برنامه هاي عملياتي خود عقب هستيم. هر چقدر 
مصوبات ديرتر انجام ش��ود، آماده س��ازي تختي 
براي برگزاري رقابت هاي ليگ ب��ا تأخير مواجه 
مي ش��ود، چ��ون اداره كل ديگر اعتب��اری براي 
بازس��ازي تختي ندارد. تا الان نيز بيش��تر از 70 
برابر اعتبارات خود ب��راي تختي هزينه كرده ايم. 
مسابقات برگزار مي ش��ود، اما قرار شد يكي، دو 
هفته اول رقابت هاي لي��گ به فكر مكان ديگري 
براي برگزاري باشند. همچنين مسابقات تيم هايي 
كه با حجم بالايي از هواداران مواجه هستند مثل 
استقلال، پرسپوليس و س��پاهان طبق تصميم 
ش��وراي تأمين خواهد ب��ود.« وضعيت بد چمن 
تختي صداي جوادي را نيز درآورده است: »از روز 
اول اعلام كرده بوديم چمن تختي مشكل دارد و 
وضعيت مطلوبي ندارد. رفع ايراد چمن بستگي 
به تأمين اعتبارات دارد كه از سوي سرخابي ها به 
اداره كل تخصيص داده خواهد شد. اگر دو باشگاه 
به تعهدات خود عمل مي كردند الان ديگر مشكلي 

براي برگزاري مسابقات ليگ نداشتيم.«
   آماده سازي را جدي نگرفتند

عليرض��ا فخ��اري، اس��تاندار ته��ران ني��ز از 
دغدغه هايش در مورد ورزش��گاه هاي تختي و 
آزادي گفت:  »من هم دغدغه شما را درباره روند 
بازسازي اين ورزشگاه ها دارم، اين پيش بيني ها 
باي��د از قبل در ح��وزه ورزش انجام مي ش��د،.

آماده س��ازي ورزش��گاه هايي كه به ويژه براي 
رقابت هاي ليگ برت��ر فوتب��ال در نظر گرفته 
ش��ده بود بايد زودتر از اينها صورت می گرفت. 
متأسفانه دوستان در اين زمينه كمي دير اقدام 
كردند و با برنامه ريزي هاي صورت گرفته ممكن 
اس��ت تداخل پيدا كند و نتوانيم نيازمندي ها 
را تأمين كنيم. ورزش��گاه آزادي ممكن است 
به مس��ابقات نرس��د، پيش بين��ي مي كنيم با 
حداكثرسازي ظرفيت هايي كه شركت توسعه 
از فضاي ورزشي در دستور كار دارد، ورزشگاه 
تختي با اولوي��ت اول براي مس��ابقات فوتبال 
آماده سازي ش��ود. دوستان متأس��فانه خيلي 
جدي نگرفتند، اگر جدي مي گرفتند بايد از سه 
ماه قبل ش��روع مي كردند تا امروز دچار چنين 

مشكلي نشوند.« 
   تعویق لیگ مشكلي را حل نمي کند

اميرحسين روشنك به تعويق افتادن مسابقات 
ليگ را رد كرد. مسئول برگزاري مسابقات ليگ 
 برتر با تأكيد روي ش��روع به موقع فصل جديد 
اظهار داش��ت: »به هيچ وجه نمي توان ليگ را با 
تأخير شروع كرد، زيرا چند روز تأخير در شروع 
مسابقات هيچ مشكلي را حل نمي كند. يا بايد كل 
سه هفته را پس از فيفادي برگزار كنيم كه اين 
موضوع كاملًا به ضرر تيم ملي و نمايندگان ما در 
آسياست  يا بايد طبق برنامه پيش برويم. گذشته 
از همه اين مسائل امسال در نيم فصل اول تقويم 
به شدت فشرده اي داريم . تعويق مسابقات يعني 
پاك كردن صورت مس��ئله. دو يا سه استاديوم 
مشكل دارند كه بايد طبق تعامل و همكاري در 
درجه اول با خود باشگاه ها و همراهي و مساعدت 

اين سه هفته را بگذرانيم.«

ميزبانيهارويهوا!

سردارقريشي:بايدروحيهانقلابيرا
درورزشتوسعهدهيم

مراسم معارفه مسئول جديد سازمان ورزش بسيج برگزار شد 
و طي آن سرهنگ پاسدار سيدعلي مهاجر به رياست سازمان 

ورزش بسيج منصوب شد. 
سردار قريش��ي، جانشين س��ازمان بسيج مس��تضعفين طي 
س��خناني در اين مراس��م اظه��ار داش��ت: »در مأموريت ها و 
برنامه هاي بسيج با نگاه بررس��ي نقش آنها يا عوامل پيشران و 
موفقيت آن در مراحل مختلف »ورزش« نقش منحصر به فردي 
دارد؛ هم به عنوان عامل جاذب جوانان و نوجوانان و هم در حوزه 
آمادگي جسماني و رزمي و از سوي ديگر تأثير در تقويت ساير 
فعاليت ها، زيرا يك انسان با داشتن سلامت جسمي و روحي و 
با نش��اط مي تواند در عرصه فعاليت هاي فرهنگي، اجتماعي و 
اقتصادي اثرگذار باشد.« وي افزود: »بسيج در عرصه ورزش، در 
سه بخش »بسيج ورزشكاران« براي آحاد ورزشكاران حرفه اي،  

»بسيج براي بسيج« و همچنين »باشگاه مقاومت« كه به صورت 
ورزش حرفه اي فعاليت هاي خود را دنبال مي كند، ايفاي نقش 
دارد و بدون شك اين سه بخش تأثير زيادي در ايجاد شادابي و 
نشاط بين بسيجيان و عموم مردم دارند. هر چقدر برنامه هاي 
بس��يج در حوزه ورزش، جدي تر، بابرنامه تر و منسجم تر اجرا 

شوند، پيشرفت بيشتري خواهيم كرد.«
جانشين سازمان بسيج مستضعفين گفت: »ورزش قهرماني، 
پهلواني، استعداديابي، ورزش همگاني، رش��د و تعالي و ساير 
موارد مورد نياز و از سوي ديگر عمق بخش��ي معنوي، در بين 
ورزش و  ورزشكاران بسيار مورد تأكيد اس��ت و مزيت رقابتي 
ورزش در بس��يج، توجه ويژه به اين عمق بخشي معنوي است. 
ترويج روحيه انقلابي و انقلابي گري در ميدان هاي ورزشي را بايد 
توسعه دهيم.« گفتني است، در اين مراسم از زحمات و خدمات 
آقاي محرم نشاطي، رئيس پيشين سازمان ورزش بسيج تقدير 
به عمل آمد و سرهنگ سيدعلي مهاجر به سمت سازمان ورزش 
بسيج منصوب شد. از جمله س��وابق سيدعلي مهاجر، مسئول 
جديد سازمان ورزش بسيج مي توان به فرماندهي سپاه گرگان 
و آق قلا، معاونت اجرايي سپاه نينوا اس��تان گلستان، معاونت 
اجرايي سپاه كربلا استان مازندران، معاونت سياسي، امنيتي 
و اجتماعي استانداري گلستان، مسئوليت هيئت  ورزش هاي 
رزمي شهرستان گرگان و اس��تان گلستان و مسئوليت هيئت 
ورزشي كونگ فو استان گلستان اشاره كرد. وي همچنين مربي 
و داور رسمي فدراس��يون كونگ فو بوده و داراي مدرك دان4 

كونگ فو توآست.

علي مهاجر رئیس جدید سازمان ورزش بسیج شد

ادامه کار ایران با کشتي فرنگي و سنگ نوردي

انتقادهاورسواييهايبيپايان
درالمپيكپاريس

رقابت هاي المپيك پاريس در حالي 
به يازدهمين روز خود رس��يد كه     دنيا  حيدري

انتقادها از ميزباني ضعيف فرانسه و همچنين مطرح شدن حواشي 
در خصوص تقلب در برخي رش��ته ها يكي از بحث هاي اصلي در 
خلال برگزاري بزرگ ترين رويداد ورزش��ي دنياست. امروز ايران 
چش��م به عملكرد س��ه نماينده خود در اين رقابت ه��ا دارد؛ دو 

فرنگي كار و يك سنگ نورد. 
رضا عليپور تنها سنگ نورد ايران در اين رقابت ها ساعت 14:30 
به رقابت با حريفان خود مي پردازد. اين در حالي اس��ت كه امين 
كاوياني نژاد و محمدهادي س��اروي، فرنگي كاران كش��ورمان از 
ساعت 12:30روي تشك مي روند. همچنين مهدي محسن نژاد و 
امين ميرزازاده هم به شرط صعود به مراحل پاياني وزن هاي خود 

از ساعت 19:45 روي تشك مي روند. 
   نمي خواهم به سربازي بروم

تايم كيم، گلف ب��از كره جنوبي با وجود چهار دور بس��يار خوب، 
نتوانست در اواخر رقابت گلف مردان المپيك مدالي كسب كند، 
اما آنچه در پايان مسابقات گلف مورد توجه قرار گرفت، ناراحتي 
اين بازيكن 22 ساله بود كه بعد از دور نهايي در باشگاه گلف »له 
گلف نشنال« نمي توانست جلوي گريه هاي بي امانش را بگيرد. او 
يكي از انگيزه هاي اصلي خود براي رفتن به المپيك و كسب مدال 
را معافيت از سربازي خوانده بود و حالا پرواضح است كه نه براي 
عدم دستيابي به مدال كه به دليل از دست دادن معافيت سربازي 

است كه اشك مي ريخت. 
   تلخ ترین گریه المپیك

بدون ترديد تلخ ترين اشك هايي كه در جريان رقابت هاي المپيك 
پاريس ديده ش��د، گريه هاي بي امان كارولين��ا مارين، قهرمان 
بدمينتون المپيك 2016 ريو بود ك��ه به دليل مصدوميت ناچار 
ش��د در مرحله نيمه نهايي المپيك پاريس كناره گيري كند. اين 
بدمينتون باز اسپانيايي در ست اول 21 بر 14 و در ست دوم 10 بر 
5 از حريف چيني پيش بود، اما پس از يك فرود ناموفق به دليل 
پارگي رباط صليبي زانو با مصدوميت وحشتناكي روبه رو شد كه 

به او اجازه ادامه كار را نداد. 
   ویترین افتخارات جوکوویج تكمیل شد

نواك جوكوويچ، تنيسور صربستاني كه همه جور مدال و عنواني را 
كسب كرده بود، جز مدال المپيك با كسب طلاي المپيك ويترين 
افتخارات خود را تكميل كرد. اما كسب طلاي المپيك گويا پايان 
كار جووكويچ نيست، چراكه او صراحتاً مي گويد دوست دارد در 

المپيك 2028 نيز نماينده كشورش باشد
   استراحت در پارك

اعتراض ها به ميزباني ضعيف فرانسوي ها از المپيك 2024 هر روز 
به شكلي خود را نشان مي دهد. در جديد ترين مورد توماس چكان، 
ش��ناگر ايتاليايي و برنده طلاي المپيك كه به دليل چهره اي كه 
دارد مورد توجه رسانه ها قرار گرفته در اعتراض به شرايط نامناسب 
دهكده المپيك و گرماي شديد اتاقش در پارك خوابيد تا عكسي 
كه توسط حسين عليرضا، قايقران عربستاني از استراحت كردن 
او در پارك گرفته شده، به سوژه فضاي مجازي تبديل شود. البته 
تيتماس، شناگر استراليايي هم مدعي بود اگر محل اقامت بهتري 

داشت، مي توانست ركورد جهاني را بشكند. 
   سنگ کلیه غیرمنتظره

جان ماركو تامبري، قهرمان المپيك در رش��ته پرش ارتفاع و 
پرچمدار كاروان ايتاليا در المپيك پاريس درس��ت دو ساعت 
بعد از اينكه در صفحه اجتماعي خود نوش��ت: »من لياقتش 
را دارم«، ب��ا دردي ش��ديد راهي بيمارس��تان و بع��د از طي 
كردن مراحل پزشكي متوجه وجود س��نگ كليه شد تا برای 
هوادارانش بنويسد: »اكنون، سه روز پس از مسابقه اي كه براي 
آن همه چيز را فدا كردم در تختخواب دراز كشيده ام، بي دفاع 

و با تب 38/8درجه.«
   ست 43 دقیقه اي

در آخرين بازي دور مقدماتي واليبال المپيك در بخش زنان كه 
بين دو تيم برزيل و لهستان برگزار ش��د، يك اتفاق جالب توجه 
رخ داد. در اين مصاف كه برزي��ل موفق به برتري 3 بر صفر مقابل 
لهستان شد تا به دومينيكن بخورد، س��ت دوم را برزيل طوفاني 
آغاز كرد، اما برخلاف انتظار لهس��تان در امتيازهاي پاياني خود 
را به برزيل رس��اند و بعد از امتياز 25، دو تي��م يك به يك امتياز 
گرفتند تا دست آخر لهستان 32 بر 30 برنده شود، اما برزيل كه 
صدر را از دست رفته می ديد درخواست ويدئوچك داد و در كمال 
خوش شانسي بازي مساوي شد تا در نهايت بعد از 43 دقيقه رقابت 
تنگاتنگ كه يكي از طولاني ترين بازي  ها در تاريخ المپيك زنان 

لقب گرفت، برزيل 38 بر 36 برنده ميدان شود. 
   رسوایي شمشیربازي و خوردن حق ایران

بدون شك يكي از تكان دهنده ترين صحنه هاي المپيك پاريس 
تا به امروز در نيمه نهايي سابر براي ورزشكار ايران مقابل حريف 
مجارستاني رقم خورده است. مسئله اي كه مدت زمانی طولاني 
مورد اعتراض شمش��يربازان ايراني قرار گرف��ت، اما در هياهوي 
مسابقات گم شد، ولی حالا ش��بكه تلويزيوني  ARD   در آلمان 
گزارش��ي پخش كرده كه به تقلب گس��ترده در رقابت هاي سابر 
 المپيك مي پردازد. در اين برنامه به صراحت ادعا شده كه داوران 
رش��ته س��ابر كاملًا تحت  تأثير قرار گرفته بودند و به نفع برخي 
طرف ها رأي مي داند. همچنين مصاحبه ماركوس شولتز يكي از 
داوران سابق شمشيربازي كه در بالاترين سطح اين رشته قضاوت 
كرده با تلويزيون ARDآلمان غوغا به پا كرده، چراكه او به عنوان 
يك شاهد عيني از تماس يك مربي مشهور و تأثيرگذار در دنياي 
شمشيربازي با او براي تقلب به نفع تيمش مي گويد. با افشاي اين 
رسوايي ها بعيد نيست حق شمشيرباز ايران به ژيلاگي، قهرمان 

المپيك داده شده باشد.

       روی خط خبر
        المپیک 2024

سپاهان – شباب الاهلي، نبرد پرتغالي ها با حضور سردار

اصفهانآمادهصعودبهليگنخبگان
تیم ملي والیبال نوجوانان دوباره نایب قهرمان آسیا شد

بيماريويروسيعلتباختبهچين
سپاهان ايران عصر امروز در مرحله رفت رقابت پلي آف ليگ نخبگان آسيا ميزبان شباب الاهلي امارات 
است. دو تيم در ش��رايطي رودر روي هم قرار مي گيرند كه دو پرتغالي هدايت شان را برعهده دارند. 
البته اين يك طرف ماجراست، اما نكته جذاب تر اين بازي حضور سردار آزمون، مهاجم تيم ملي ايران 
در تركيب نماينده امارات است. آزمون پس از 12 سال به عنوان يك بازيكن باشگاهي قدم به ايران 

مي گذارد، آن هم در ديداري كه بايد براي پيروزي تيم اماراتي تلاش كند. 
سپاهان هرچند در فصل نقل و انتقالات چند ستاره خود را از دست داد، اما با جايگزين كردن بازيكنان 
خوب اميدوار است بتواند در اين ديدار خودي نش��ان دهد و علاوه بر صعود به مرحله گروهي ليگ 

نخبگان آسيا براي شروع رقابت هاي ليگ برتر هم آماده شود. 
ژوزه مورايس، س��رمربي س��پاهان در نشس��ت خبري پيش از بازي گفت: »واقعاً چيزي در مورد تيم 
شباب الاهلي نمي دانم. اطلاعات زيادي از تيم رقيب در دسترس ما نيست. تنها چيزي كه مي دانم سردار 
آزمون به تيم شباب الاهلي اضافه شده است، ولي در ديدارهاي دوستانه اين تيم حضور نداشته است. اصلًا 
نمي دانم در بازي حضور دارد يا خير. ما تمام تلاش مان را می كنيم كه تمام تمركزمان روي كار خودمان 
باشد.« مورايس راجع به خريدهاي جديد سپاهان و اينكه آيا نقطه ضعف هاي تيمش در نقل وانتقالات 
برطرف شده اس��ت، توضيح داد: »ش��ما مي دانيد كه من مربي مثبتي هس��تم و در مورد ضعف ها فكر 
نمي كنم. ذهينت و تمركزم روي قدرت و تقويت تيم است. بنابراين ما به  عنوان يك انسان عالي و كامل 
نيستيم. هر روز مي توانيم بهتر باش��يم و هر روز اين ظرفيت را داريم كه بتوانيم بهتر باشيم. اشتباه هم 

مي كنيم و اين يك موضوع طبيعي است. بازيكناني كه آمدند براي تقويت تيم آمدند.«
پائولو سوسا، سرمربي شباب الاهلي امارات هم در صحبت هاي خود اظهار كرد: »خوشحاليم كه اينجا 
هستيم. من به عنوان يك مربي اشتياق زيادي دارم كه مسيرم را ادامه دهم و در نهايت موفق شوم.«

او درباره حضور س��ردار آزمون در تيمش و تقابل با تيم پيشين اين بازيكن عنوان كرد: »او تازه به ما 
اضافه شده و به ما كمك زيادي خواهد كرد. در دو س��ال گذشته بازي مداوم نداشته، اما به او كمك 
مي كنيم كه به شرايط خوبي برسد. بسيار خوشحالم كه او همراه ماست. با توجه به مشكلاتي كه وجود 

دارد، او مي تواند نقش كليدي براي ما ايفا كند.«

تيم ملي واليبال نوجوانان در حالي نايب قهرمان آس��يا شد كه س��رمربي اين تيم، بيماري ويروسي 
را عامل شكس��ت ش��اگردانش مقابل چين عنوان كرد. پانزدهمين دوره مسابقات واليبال قهرماني 
مردان زير 18 سال آسيا با قهرماني چين و دومي ايران به پايان رسيد. شاگردان عادل غلامي در شهر 
منامه براي دومين بار به مصاف چين رفتند و با قبول شكست 3 بر يك براي دومين دوره متوالي به 
نايب قهرماني قاره كهن اكتفا كردند. در بين اسامي كه كميته  فني در پايان مسابقات به عنوان تيم 
رؤيايي انتخاب كرده نام سه بازيكن ايران نيز به چش��م مي خورد؛ محمدنيما باطني بهترين مدافع 
مياني، محمد عربيارمحمدي بهترين ليبرو و محمدامين رحيم��ي بهترين دريافت كننده قدرتي. 
نوجوانان كشورمان پيش از اين سهميه حضور در مسابقات جهاني را كسب كرده بودند. بااين حال 

ملي پوشان ما نتوانستند از پس چين برآيند و دست شان به جام قهرماني نرسيد. 
عادل غلامي پس از پايان مسابقات تأكيد كرد بيماري ويروسي اجازه نداد بازيكنانش به خوبي بازي 
كنند:  »كسب مقام نايب قهرماني مسابقات قهرماني آسيا را به مردم ايران و فدراسيون واليبال تبريك 
مي گويم. اين تيم در كمتر از چهار ماه تشكيل شد و با زحمت كادر فني توانست واليبالي را بازي كند 
كه آينده دار است. بازيكنان با پتانس��يل خيلي بالايي در اين تورنمنت حضور يافتند. به دنبال بهانه 
نيستم، اما در دو روز پاياني ويروسي وارد تيم ش��د كه همه به آن مبتلا شدند، دل درد و حال نداري 
شديد از علائم اين ويروس بود و باعث شد بازيكنان نتوانند توانايي كامل خود را بروز دهند. با اين حال 
بازيكنانم در فينال خيلي خوب بازي كردند. چين تيمي قوي بود كه در بسياري از فاكتورها از جمله 
دفاع و سرويس از ما بهتر كار كرد. در 20 سال اخير چين تيمي اين چنيني در رده پايه نداشته و هر 

كسي بازي فينال را ديده باشد، مي تواند بر اين موضوع صحه گذارد.« 
سرمربي تيم ملي با اشاره به اينكه در رده هاي پايه كسب نتيجه نبايد مهم باشد، در مورد اشتباهات 
داوري اظهار داش��ت: »باز هم مي گويم در رده هاي پايه نتيجه به هيچ وجه مهم نيست و آينده اين 
بازيكنان اهميت دارد. همان طور كه بازيكنان كم سن در اين سطح از مسابقات اشتباهات زيادي دارند، 
داوران اين مسابقات هم از تجربه كمتري برخوردار بودند و متأسفانه اشتباهات زيادی داشتند. ممكن 

بود اشتباهات داوري در فينال براي تيم چين هم اتفاق بيفتد.«

اشرف رامين    بازتاب حامد قهرماني    ليگ نخبگان

سرگرداني سرخابي ها براي لیگ برتر و لیگ نخبگان ادامه دارد
شيوا  نوروزي

      گزارش  يک


